

服務對象

SERVICE TARGETS

1 全港10-35歲隱蔽吸毒，潛在或干犯毒品相關罪行的青少年
Hidden drug abusers, at-risk and youth with drug-related offences (aged between 10 and 35)

2 出現以上問題青少年的家人
Family members of young people with the above problems

3 家長及老師
Parents and teachers

4 社區人士
Community partners

計劃簡介

ABOUT PROJECT RADAR II

香港青年協會青年違法防治中心得到禁毒基金贊助，於2016年5月至2018年11月推行Project RADAR – 隱蔽吸毒及干犯毒品罪行輔導計劃。承蒙基金贊助，計劃獲得延續三年。Project RADAR II 承接原有的服務理念，為全港10-35歲「隱蔽吸毒青少年」、「潛在或干犯毒品相關罪行青少年」、以及其家人和社區人士提供服務。本計劃運用已建立的跨專業轉介機制，繼續與警方、醫院、海關、法庭、社會福利署、社福機構等部門合作，及早協助有需要的青少年及其家人。此外，本計劃亦為「隱蔽吸毒青少年」提供「綜合認知行為治療」和相關跟進服務，並為「潛在或干犯毒品相關罪行青少年及其家人」提供已研發的「青少年毒品罪行風險綜合評估」、「即時危機介入」及「綜合認知行為治療」。是項計劃同時為家長及教師舉辦工作坊和講座，提升他們對毒品罪行的認知及處理能力。另外計劃與專業科技公司合作，運用嶄新的大數據分析方法，針對本港的毒品問題進行資料蒐集和深入分析，從而制定出針對性及更到位的預防教育和工作策略。

The HKFYG Youth Crime Prevention Centre (YCPC) has initiated Project RADAR from May 2016 to November 2018 with sponsorship from the Beat Drugs Fund. The project has been extended by three years. Project RADAR II will continue the original service vision, aims to help young people, aged between 10 and 35, with hidden drug abuse problems, drug related criminal offenses and who might have the potential to commit drug crimes. It will also support their family members. With the established multi-disciplinary referral mechanism with police, hospitals, customs, courts, Social Welfare Department, NGOs and other agencies, targeted youth and families, as well as community stakeholders, will benefit, with integrated assessments, crisis intervention and integrated cognitive behavioral therapy being provided. In addition, the Project will provide preventive educational workshops and talks for parents and teachers. This will help enhance awareness among the general public, so that they might be able to identify and handle vulnerable and at-risk youth. The Project will cooperate with the high-tech company, utilize the innovative Big Data Analytics, gather the latest information from the social media and conduct an in-depth analysis of drug abuse problem, in order to formulate targeted and suitable preventive education and intervention strategies.



香港青年協會
the hongkong federation of youth groups

青年違法防治中心
Youth Crime Prevention Centre



隱蔽吸毒及干犯毒品罪行輔導計劃
A Counselling and Treatment Program for Young People with hidden drug abuse problems and drug related criminal offences

Alliance
Awareness
Rapid Intervention
Detection
Redirection



贊助